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DE DELFTSE PARTICIPATIE AANPAK

“In Delft hebben we de Delftse participatieaanpak uitgewerkt: Delfts Doen.

Heldere spelregels die bruikbaar zijn in de voorbereiding van elk nieuw initiatief,

in de stad, de wijk of de buurt. Deze spelregels hebben we samen opgesteld –

bewoners, ondernemers, maatschappelijke organisaties en gemeente – op basis

van ervaringen uit het verleden en wensen voor de toekomst.”

Hoe willen Delftse inwoners, ondernemers en maatschappelijke organisaties

betrokken worden bij ontwikkelingen in hun buurt en stad? De gemeente Delft

ging daarover met de hele stad in gesprek. De verrassende uitkomst daarvan is

de basis voor de nieuwe participatieaanpak.

 

De Omgevingswet is een kans om participatie helemaal opnieuw vorm te geven.

In onze stad is veel energie; er zijn veel meer ideeën en netwerken dan waar wij

van weten. We willen daar goed gebruik van maken en daarom zijn we breed

met de stad in gesprek gegaan. Bij een goed participatietraject moet je mensen

vanaf het begin betrekken. Dat geldt ook voor de participatie zelf, al lijkt dat een

abstract onderwerp.

 

Vanaf het eerste begin mensen betrekken bij ruimtelijke ontwikkelingen leidt tot

betere plannen omdat je allicht dingen hoort waar je zelf niet aan had gedacht.

Omdat je in een de ontwikkelingsfase met alle belangen rekening houdt, zijn er

minder bezwaren en gaat de besluitvorming sneller. Dat is het idee van de

Omgevingswet. Dat vraagt om een breed gedragen participatie-aanpak. Daarom

zijn wij met de stad in gesprek gegaan.

 

We hebben de stad op heel veel verschillende manieren vragen voorgelegd over

participatie. Met een digitale enquête op het Delftse internetpanel (1488

ingevulde formulieren, een zeer grote respons van 63%), via de verschillende

sociale media, via onze website en ook door op straat met mensen in gesprek te

gaan. Daarvoor hebben we studenten ingehuurd en een aantal collega’s van de

gemeenten heeft eraan meegedaan. Mensen waardeerden die gesprekken

enorm. Verder hebben we bijeenkomsten gehouden voor partners, organisaties

en ondernemers. Met de raad en het college zijn we ook in gesprek gegaan, en

natuurlijk ook met onze eigen collega’s. Participatie moet de cultuur van de

gehele gemeente worden. De Omgevingswet raakt tenslotte alle afdelingen.

 

De uitkomsten zijn heel verrassend. Ruim 80% van de Delftenaren wil

meepraten over belangrijke ontwikkelingen in de wijk. 60% van hen is bereid om

daar tijd en/of geld in te investeren. Vooral als het gaat om onderwerpen in

directe leefomgeving zoals groen, parkeren of evenementen. Mensen blijken

minder geïnteresseerd in meepraten over onderwerpen zoals water, financiën of

veiligheid. Ze vinden: daar hebben we de overheid voor. Opvallend is ook dat

85% van de mensen zegt zich niet vertegenwoordigd te voelen door

belangenverenigingen. Een fors percentage dat zeker gevolgen moet hebben

voor hoe we met de stad in gesprek moeten. We zijn geneigd om te praten met

belangengroepen. Wat echt iedereen heel belangrijk vindt is duidelijkheid over

de spelregels bij participatie. Een open, eerlijk en transparant proces is cruciaal.

We verwerken al deze input nu in onze Delftse Participatie Aanpak, die uit drie

onderdelen bestaat: een visie op participatie, een set spelregels en een reeks

tips en tools voor mensen met een plan. De stukken zijn dit voorjaar klaar. De

nieuwe participatie-aanpak gaan we dan uitproberen in The Green Village, Dat is

een levend laboratorium op de TU Campus waar onderzoekers, studenten, grote

en kleine bedrijven en bezoekers samen op zoek gaan naar nieuwe, duurzame

en innovatieve energie-oplossingen. Daar gaan we ook experimenteren met het

omgevingsplan om vergunningsvrij bouwenmogelijk te maken. De Delftse

Participatie Aanpak gaan we toetsen op het omgevingsplan voor dit gebied. Een

lerend proces, waarbij we kijken wat werkt en wat niet. De participatie-aanpak is

niet in beton gegoten.

 

Het kost vooral veel tijd. We hebben met twee communicatieadviseurs, twee

social-media-adviseurs, een redacteur en een ondersteuner aan de participatie-

aanpak gewerkt. Een extern bureau heeft met ons mee gedacht. Het

communicatie- en participatiebudget was ca. 57 duizend euro, inclusief budget

voor inhuur van het externe bureau.
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paul van der cingel
Parttime zelfstandig trainer/adviseur. Parttime intrapreneur
Complexiteitsonderwijs bij Hogeschool Windesheim

Ik ben benieuwd naar de Tips en Tools die op pagina 3 van deze pdf staan opgesomd:
https://media.delft.nl/pdf/Omgevingswet/Delfts_doen_28_03_2017.pdf 
Het klopt wat er staat in de tweet van WijmakenNederland: "er zijn veel meer netwerken dan waar wij
van weten". Dat roept vragen op als:
Willen we weten welke netwerken er schuilgaan achter ingediende initiatieven? Zo ja, waarom
eigenlijk?
Zou het helpen als anderen -naast de gemeente-  dit ook weten?
Hoe zouden we die netwerken in beeld kunnen krijgen?
Stel dat we een netwerkvisualisatie hebben: wat doen we als gemeente met de inzichten daaruit?
Hartelijke groet,
Paul van der Cingel
paulvandercingel@researchvoorderegio.nl

Natasha Viering

Beste Patrick, je kunt onze vorderingen onder meer volgen op www.delft.nl/delftsdoen en op
www.delft.nl/thegreenvillage waar we de particpatieaanpak in de praktijk aan het toetsen zijn. Mocht je
meer willen weten, dan kun je me bereiken via nviering@delft.nl/

Patrick Weening

Ik zou graag op de hoogte blijven van jullie vorderingen hierin.
Met name het lastige traject van belangengroeperingen die steeds minder draagvlak lijken te hebben.
Ik ben bestuurslid van een bewonersvereniging, waar we de bewoners in beweging krijgen als er ook
wat gebeuren moet.
Dat is bij ons (in Hilversum) nu aan de orde. De gemeente belijdt met de mond partcipatie, maar lijkt in
de praktijk steeds verder van het participatiepad af te dwalen.
Wij zoeken naar instrumenten en vooral ook goede argumenten en voorbeelden om dat weer open te
breken.
Een aantal van jullie argumenten klinken ons uiterst bekend in de oren: wij slaan sinds 2005 op deze
trom en hebben al in de praktijk kunnen aantonen dat de breed gedragen aanpak loont. Het
beslissingsproces is niet alleen sneller, het gehele proces bespaart domweg kosten. Het verbaast ons
dan ook dat deze les niet geleerd wordt.
Hartelijke groet,
Patrick Weening

DELFTS DOEN

OMGEVINGSWET ALS KANS VOOR PARTICIPATIE

BREED GEDRAGEN AANPAK

PROCES NAAR EEN AANPAK

WAT LEVERT HET OP?

WAT KOST HET?

ANONIEM REAGEREN KAN NIET.
LOG DAAROM EERST IN. OF REGISTREER.
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MEEST RECENTE
BIJDRAGEN

BLOG: OVER DE
GRENS #1:
GRENZELOOS
RUIMTE MAKEN
do 2 sep
door Wij Maken
Nederland

BLOG: OVER DE
GRENS #2:
GRENZELOZE
MOBILITEIT
do 2 sep
door Wij Maken
Nederland

BLOG: OVER DE
GRENS #3:
GRENZELOOS
LANDSCHAP
do 2 sep
door Wij Maken
Nederland

DEMOCRATIE &
ENERGIE #3:
BURGERINITIATIEVEN
wo 1 sep
door Wij Maken
Nederland

DEMOCRATIE &
ENERGIE #2:
WINDMOLENS
wo 1 sep
door Wij Maken
Nederland

Proudly built by Yume

%THEMA BIJDRAGEN ACADEMIE REGIOREFERATEN AGENDA OVER ONS

REGISTREREN  LOG IN

Volg ons op:  "  ! ABONNEER JE OP ONZE NIEUWSBRIEF

https://wijmakennederland.nl/bijdrage/de-delftse-participatie-aanpak#register
https://wijmakennederland.nl/bijdrage/de-delftse-participatie-aanpak#login
https://wijmakennederland.nl/landmaker/natashaviering
https://wijmakennederland.nl/bijdrage/webinar-over-de-grens-1
https://wijmakennederland.nl/bijdrage/webinar-over-de-grens-2
https://wijmakennederland.nl/bijdrage/blog-over-de-grens-3-grenzeloos-landschap
https://wijmakennederland.nl/bijdrage/blog-democratie-energie-en-burgerinitiatieven
https://wijmakennederland.nl/bijdrage/blog-democratie-energie-windmolens
https://wijmakennederland.nl/zoek/
https://wijmakennederland.nl/bijdragen
https://twitter.com/WijmakenNL
https://www.linkedin.com/grp/home?gid=8278624
http://wijmakennederland2040.us3.list-manage.com/subscribe?u=812673c4f96ce419f28871901&id=2787d96670

